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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ
Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr . Orbán
Viktor, miniszterelnökhöz ,

„Több tiszteletet a magyar vidéknek és a hortobágyi gazdálkodóknak a kormánytól, a
Miniszterelnöktől!”

címmel,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Az elmúlt napokban olyan hírek jutottak el hozzám, amelyek szerint elkezdték kiértesíteni a
hortobágyi földpályázatok nyerteseit, hogy menjenek szerződést kötni, miközben a korábban
felmerült aggályok miatt KEHI-vizsgálatot ígértek . A helyi ínformációim szerint mindez elég
meglepő módon, SMS-ben történik. Ennél azért több tisztelet járna a magyar vidéknek és a
hortobágyi gazdálkodóknak a kormánytól .

Ez már csak azért is furcsa, mert az állami földprogramért felel ős államtitkár, Bitay Márton Örs még
februárban arról adott tájékoztatást, hogy a Hortobágyi Nemzeti Park földpályázatai ügyébe n
felmerült aggályok miatt Ön a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal vizsgálatát kezdeményezte, és azt i s
megígérte, hogy a vizsgálat végig nem lesz változás a földek körül . Az államtitkár az Országgy űlés
Mezőgazdasági bizottsága Ellenőrző albizottságának 2014 . február 12-i ülésén is a kővetkező
tájékoztatást adta: „azt gondolom, hogy a miniszterelnök úr is azért rendelt el KEHI-vizsgálatot, mer t
úgy látja, hogy lehet, felmerül a lehetősége annak hogy valami nem stimmel. Itt, ebben a helyzetben
már nagyon nehéz még többet mondani erről, mert mindig minden esetet, amit ön vagy bárki más
felvet, kivizsgáltunk eddig is, ki fogunk vizsgálni ezután is, és a Hortobágyi Nemzeti Parknál maga a
miniszterelnök úr érezte úgy, hogy azt is ki kell vizsgálni.”

Az érdeklődő gazdálkodóknak eddig azt mondták: a KEHI-vizsgálat várhatóan idén május végé n
zárul le. Ennek ellenére most mégis úgy tűnik, szerződéskötésekre kerül sor . Ráadásul, egyes
pályázók fiktív lakcíme miatt zajló büntetőügyben nemrégiben tanúmeghallgatások is történtek .

1



Tiszteit Miniszterelnök Úr !

Mindezek alapján kérdezem: a pályázatok felfüggesztésének ígérete a KEHI-vizsgálat lezártáig nem
volt egyéb, mint egy olyan politikai blöff, mint amilyet már a Szabadság téri emlékm ű ügyében is
láttunk? Vagy kezd kiesni az irányítás az Ön kezéből, és semmibe veszik a döntéseit az illetéke s
tárcánál?

Vizsgálódott-e egyáltalán a Kormányzati Ellenőrzési Hivatal a Hortobágyi Nemzeti Park
földpályázatainak ügyében? Ha igen, tart-e még a vizsgálat? Ha lezárult a vizsgálat, milyen
eredménnyel? Végezetül : a vizsgálat eredményeinek fényében tervezik-e végre a szerz ődéskötések
felfuggesztését, és olyan új, tisztességes pályázatok kiírását, amelyen valóban a helyben lakó gazdá k
juthatnak földhöz?

Megtisztelő válaszait köszönöm!
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Budapest, 2014 . május 21 .

Harangozó
országgyűlési képviselő

MSZP
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